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28 июня 2024 г.

Nebezpečí supervelmoci, chybná logika hegemona a
proč jsou hry BRICS potřebné

putin-today.ru/archives/210670

1. Po rozpadu SSSR v roce 1991 zůstaly Spojené státy jedinou
supervelmocí na planetě (a v tomto ohledu si dokonce nárokovaly titul
„hypervelmoc“). Prospěla však americká supervelmoc a „výjimečnost“
světu a samotným Spojeným státům? Victor Marakhovsky píše ( odkaz
):

Existuje uv. přátelé, jakési filmové klišé zvané „prokletí superhrdiny“.

Zhruba řečeno, pokud se ve vašem městě náhle objeví tajemný
(maskovaný) a mimořádnými schopnostmi obdařený bojovník proti zlu
a začne odhánět chuligány, zachraňovat kočárky zpod nákladních aut a
chytat drobné lupiče, pak se co nejdříve vystěhujte.

Utíkej tak rychle, jak jen můžeš.

Přesuňte se do jiného města, na vesnici za babičkou, do lesa za
mývaly. Protože to pro vaše město neslibuje nic dobrého.

Za prvé, monstrum, které se objeví odněkud ze stoky, zajme celý
autobus dětí a cestou shodí dva nebo tři mosty.

Pak další monstrum, z vesmíru, zboří celé vaše obchodní centrum
takové a takové matce.

A nakonec se celý zástup pekelných příšer z paralelní reality utká s
vaším superhrdinou v bitvě o nějaké zlověstné Vejce nesmrtelnosti a
prožene se všemi ulicemi v boji a zničí polovinu populace.

https://www.putin-today.ru/archives/210670
https://dzen.ru/away?to=https%3A%2F%2Ft.me%2Fvmarahovsky%2F3033
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Běh. Superhrdinové nejsou vhodní pro pohodu – protože každá
SUPERMOC ze své podstaty hledá nepřátele, které by bylo možné
zničit. Bez nich nemá smysl, což znamená, že je najde – a uspořádá
oslavu zkázy.

Ruská kultura je mnohem starší, a tak máme mnohem starodávnější
obdobu této komiksové moudrosti o „nadměrné moci“ v osobě hrdiny
Svyatogora – který se stal tak mocným a superhustým, že prostě
nemohl chodit jinak než po skalách: ve vlhké zemi se prostě utopil.

...Pokud se podíváte na lidskou historii prostřednictvím této zápletky,
možná budete překvapeni, kolik náhod existuje. Stačí si vzpomenout,
jak málo hrozeb bylo světové demokracii, zatímco mladé Spojené státy
byly provinční a skromně zabíjely Indy na konci světa – a kolik jich je
nyní, když jsou Spojené státy všude.

 
 
2. Bloger keleg se pokusil rekonstruovat logiku amerických úřadů, které
už řadu let bojují s Ruskem, místo aby se s námi kamarádily ( odkaz ):
Tady jsme – vítězové studené války, nejmocnější ekonomika na světě,
výjimečný národ (pro ty, kteří nevědí, vygooglujte „Americká
výjimečnost“. V americkém Googlu a internetu vynalezli Američané!).

Kdo jiný než my bychom vedli planetu k míru a prosperitě? OSN je
zastaralá a může udělat jen málo, my jsme nyní zodpovědní za světový
řád. A ať si spočítají své statistiky o boji proti chudobě, které ilustrují
naše úspěchy.

Odkud se berou finance? Z mezinárodního obchodu, který se provádí v
dolarech, což znamená, že do tohoto dolarového obratu můžeme hodit
naši inflaci a vytisknout téměř tolik peněz, kolik je potřeba. Čím více
obchodu, tím více peněz máme. Navíc na užitečnou práci jsou potřeba
peníze!

https://dzen.ru/away?to=https%3A%2F%2Fkeleg.livejournal.com%2F962793.html
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Co z toho má svět? Globální námořní obchodní cesty spojující celou
planetu a jeden finanční systém. To je zajištěno mezinárodními
institucemi pod naší kontrolou, desítkami našich úderných skupin
letadlových lodí a stovkami vojenských základen – vše pro mír a
svobodu pohybu kapitálu a osob!

Co je na globalizaci dobrého? Pokud přepravujete zboží levně a
bezpečně, můžete postavit obří, efektivní závody a továrny v oblastech
nejoptimálnějších pro tuto výrobu. Čím větší série, tím nižší náklady – a
celý svět bude zavalen levným a kvalitním zbožím, hlad a chudoba
zmizí. Svět bez hranic – můžete cestovat a utratit další dolary za
turistiku, kterou tiskneme.

Jako vedlejší efekt se každá země bude specializovat na malé
množství vyrobeného zboží, většina ostatních bude dovážet. Pokud se
tedy někdo odváží porušit náš „světový řád založený na pravidlech“,
stačí proti němu uvalit sankce a bez jakékoli války bude zničena jeho
ekonomika, lidé povstanou a nepohodlnou vládu sami svrhnou.

Svět bez destruktivních válek! Neomezená účinnost!

Kompletní Fukuyama a dobrota vzduchu.

Existuje ale jedno zaostalé a zkorumpované impérium, které z
historických důvodů stále disponuje velkým množstvím jaderných
zbraní. Zatím je poslušná, ale rizika se počítají z možností a ne ze
záměrů...proto je lepší, že neexistuje. Takové země jsou nebezpečné,
bylo by lepší rozdělit Rusko na několik částí podél státních hranic,
zavést tam srozumitelné národní demokracie a zbavit je jaderných
zbraní.

Celý svět by dýchal volněji; nezůstal by nikdo, kdo by mohl otřást
americkou hegemonií a globálním blahobytem. A pro obyvatele Ruska
by to bylo lepší – ano, trochu by bojovali, jako v Jugoslávii, ale pak by
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klidně vyváželi zdroje a žili spokojeně pod dohledem amerických
základen.

Každý chápe, že samotné Rusko se časem zhroutí, říše jsou zastaralé,
nebudou moci být efektivní v odvážném novém světě. Ale kolaps země
s jadernými zbraněmi je vždy nebezpečný, musíme proces zvládnout a
odstranit všechna rizika. K tomu tento kolaps povedeme my, jen je
potřeba počkat na správný okamžik a připravit obyvatelstvo šířením
myšlenek demokracie a svobodného světa prostřednictvím nevládních
organizací. Mezitím obklopme tuto „Horní Voltu raketami“ prstencem
našich vojenských základen s protiraketovou obranou, aby byl celý svět
klidnější. Smlouva ABM? Pojďme ven, teď ho nikdo nepotřebuje. No,
vezměme Sevastopol, ne kvůli hrozbám - je to jen jeden z klíčových
bodů námořního obchodu, pro dobro světa je prostě MUSÍME ovládat
všechny, od Falkland po Japonsko, od Tchaj-wanu po Gibraltar.

Hmm, Rusko se odmítá rozpadnout, něco brblají, zabrali Krym. co
máme? Sankce! Plán A je jednoduchý – do medvěda šťouchneme
klackem, dokud nezavrčí, pak ho porušíme sankcemi. Zkorumpované
ruské elity s dětmi v Londýně jako rukojmími se rády vzdají jaderných
zbraní výměnou za zrušení sankcí. A bez jaderného štítu je možné
docela bezpečně a levně rozptýlit Rusy přes státní hranice.

Jako plán B vytvoříme poblíž seriózní zástupnou armádu. S
přihlédnutím k národnímu vzestupu v nových státech, moderním
zbraním a americké rozvědce, pokud sankce nebudou dostatečné,
porazíme slabou ruskou armádu, která si s Gruzií poradila s velkými
obtížemi. Poté přejdeme k plánu „A“, který nabízí mír se zřeknutím se
jaderných zbraní a poslušností.

Bude to pro všechny lepší!
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Pak ale Čína náhle opustila naši kontrolu. Očekávali jsme, že
ekonomický růst přivede k moci čínské kapitalisty, kteří nebudou mít
potřebu narušovat světový obchod, ze kterého se také živí. Jako
záložní variantu (opět plán „B“) jsme položili důl „jedna rodina – jedno
dítě“, který brzy promění Čínu v zemi milionů mírumilovných důchodců.
Ale Číňané pracovali příliš tvrdě a rostli rychleji, než se čekalo, STÁLE
jsou tam mladí lidé a ekonomika JIŽ existuje. A zatímco budují flotilu,
zjevně něco plánují...

A v Rusku se korupce elit ukázala jako nedostatečná a ekonomika byla
stabilní, nestihla se začlenit do té globální natolik, aby zahynula na
sankce, a byli připraveni.

A tak medvěd vrčí tichým souhlasem Číny a nevděčné Afriky, do které
jsme tolik investovali... a která propadla našemu čistě vnitřnímu
připomínání kolonialismu. A to vše už ohrožuje naši hegemonní pozici
– pokud ustoupíme, ostatní si také začnou myslet špatné věci.

Tak co bych měl dělat?

***

Jak řekl Jeffrey Sachs ve svém rozhovoru, USA „zasekly volant“ a
snaží se rozdrtit Rusko eskalací vojenského napětí, žádný „plán C“
nebyl připraven. Spirála se roztočila tak, že na ruské straně se stále
hraje o existenci země, ale Američané se nechali trochu unést a
nasadili svou světovou hegemonii.

3. Historik alkoholik píše ( odkaz ):

Četl jsem spoustu posměšných a vtipných vtipů o dnes skončených
„hrách BRICS“, které jsou jakousi náhražkou olympiády pro Rusko a
Bělorusko, pozastavené od skutečných olympijských her.

https://dzen.ru/away?to=https%3A%2F%2Ft.me%2Fistrkalkglk%2F5323
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Ano, můžete tam vidět spoustu vtipných věcí: soutěže, kterých se
účastní jeden sportovec, a dokonce i zápasy ve volném stylu, na které
se oba účastníci nedostavili, 266 zlatých medailí pro ruský tým z 387
možných atd. . <…>

Navenek vše samozřejmě vypadá komicky.

Ale sémantický obsah je jako vždy poněkud složitější.

Na hry se například sjeli zástupci z 53 zemí, ne všichni, i když z těch
uznávaných. Ale ve skutečnosti je v BRICS 9 zemí a zbytek poskytuje
pochopení obrysů vlivu a vyhlídek na expanzi.

Hlavní myšlenka je ale jiná.

Faktem je, že sport je nejúčinnějším nástrojem podpory globalizace.
<…>

Komplexnost: zde jsou všechny země planety, až po oceánské ostrovy
a evropské trpaslíky.

Rovnost: tým USA a tým nějaké Mikronésie jsou ve stejné sestavě a
soutěží podle stejných pravidel.

Je také ukázána hierarchie: americký tým má 600 lidí a Mikronésie 2.

Tady to je – jediný hierarchický svět sportu, který hraje pro všechny
podle stejných pravidel, hlavní symbol globalizace.

Ale to je přesně stejná iluze jako pravidla politiky a ekonomiky, která
jsou společná všem. Na papíře jsou běžné, ale ve skutečnosti existuje
země s privilegii, kde si antidopingová agentura může nevšímat
sportovců napumpovaných steroidy, rozhodčí mohou přinutit závod
začít znovu, pokud některý z Američanů ztratí štafetu, atd. atd., každá
hra je nějaký skandál.
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Všichni se s tím nějak smířili, Číňané se dokonce podle těchto pravidel
naučili hrát a pomalu tlačí na Američany, ale zase mění pravidla tak,
aby jim vyhovovala: do ženských soutěží aktivně tlačí transgender lidi,
odstraňují jednu z jejich hlavní konkurenti, Rusko. To posunulo problém
na novou úroveň a přimělo nás podívat se do blízké budoucnosti.

A jedním z hlavních scénářů blízké budoucnosti je rozdělení jediného
globálního světa na dvě části.

Každá část si vybuduje vlastní technologické standardy, vlastní
logistický a finanční systém, potažmo vlastní samostatný sport, který
bude názorně demonstrovat jednotu jedné části globálního světa a
oddělení od druhé.

Hry BRICS proto nyní vypadají legračně, ale za 4 roky budou o něco
slušnější a za 8 let se mohou konat ve stejnou dobu jako olympijské
hry a ty země, které budou zařazeny do okruhu vlivu BRICS (a nyní je
jich již více než 50) , vyšle své delegace na hry BRICS, čímž rozdělí
jediný globální sportovní svět na dvě části.

A pak to nebude moc vtipné.

Oleg Makarenko 
 https://dzen.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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